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Verslag      
BIJEENKOMST 
Landelijk Platform Jeugd (F)ACT te Utrecht 
 
Van  : Karin Bonouvrie 
Aanwezig : Nellieke de Koning, Arien Storm, Jan van Schilt (voorzitter), Harry Kat,  

  Theo Schut, Johan van Zuylen, Ilone Kleijberg, Hella van de Beek, Alfred 
  Volkers en Marco Bottelier 
   

Afwezig : Sita Reinsma (VNN) en Harry Lamberts (GGZ Friesland – Kinnik), Kees  
  Bastiaanse, Anna van Lübeck, Mieke Verschure, Irene Havermans, 
  Marja Neeleman, Frits Bovenberg, Gijs Mommerency  

Gasten : Ariëlle de Ruijter, Jeroen Büchli, Margret Overdijk en Rob Jaspers 
    
Datum en tijd  : Vrijdag 20 juni 2014 van 13.00 - 16.00 uur 
Plaats  :  Trimbosinstituut, Da Costakade 45 in Utrecht (Vincent van Goghzaal) 
 
1. Kort voorstelrondje aan Kenniscentrum KJP 
Jan van Schilt heet iedereen welkom en in het bijzonder Ariëlle de Ruijter en Jeroen 
Büchli van het Kenniscentrum KJP. Jan start het voorstelrondje bij Theo Schut die Mieke 
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Verschure deze vergadering vervangt. Manager Harry Kat van Idris is deze keer voor de 
1e keer aanwezig. Idris heeft 4 F-ACT Jeugdteams. Marco Bottelier van Triversum heeft 
ook kinderfact, de jongste van 6 jaar is sinds kort aangemeld. 
Ariëlle is directeur van Kenniscentrum Kinder- en Jeugdpsychiatrie, is een vereniging 
waar jeugdinstellingen lid van zijn. Zij bestaan al sinds 2000. Zij doen twee dingen: 
wetenschappelijke kennis vertalen in praktisch toepasbare protocollen voor de praktijk en 
protocollen – voor diagnostiek en behandeling – meten, meten wat goed functioneert in 
de praktijk. In expertgroepen wordt volgens bepaalde criteria vastgesteld welke 
protocollen voldoende onderbouwd zijn om op de site te plaatsen.  
Jeroen Büchli is senior projectmedewerker en houdt zich bezig met de behoefte uit het 
veld te vertalen naar middelen.  
Hella van de Beek van Jeugdriagg vervangt deze keer Kees Bastiaanse. 
Johan van Zuylen is manager bedrijfsvoering bij De Jutters en is collega van Ilone 
Kleijberg. Ilone vertelt dat zij 1 act gecertificeerd team hebben en door ernstige 
bezuinigingen zijn gekrompen. Kijkt verder en wacht af eind van het jaar: fact / act / evt 
IHT. 
Alfred Volkers is reeds platformlid vanaf het 1e uur en werkzaam bij JUZT ism GGZ 
Breburg. Karin Bonouvrie is sinds het begin ondersteuner van het Platform F-ACT Jeugd. 
Jan van Schilt vertelt dat hij en Marco Bottelier afspraak hebben gehad met Jolanda van 
der Meer en Arieële de Ruijter van het Kenniscentrum KJP. Dat F-ACT Jeugd bij NJI via 
de databank wil aansluiten. En dat onze informatie op de site van Kenniscentrum KJP 
kan komen. 
Ariëlle licht in het algemeen toe dat de hele visie op kennis verandert. Vroeger ging dit 
via artikelen, nu is het vaak via netwerk. FACT zou er goed een plek bij kunnen krijgen. 
Laten wij met elkaar goed kennis delen en goed naar buiten treden. 
 
Jeroen vertelt dat hun sites kenniscentrum-kjp.nl en brainiki.nl goed bezocht zijn, ca. 1 
miljoen bezoekers samen per jaar. Alle kenniscentra trekken goed naar elkaar toe. 
Op de site staat bij punt ‘gemeenten’ goede informatie. Jan van Schilt geeft aan dat het 
boekje ‘jeugd-ggz in gemeentes en regio’s’ een zeer goede is. 
 
2. Mini-workshop ‘Bloggen’ met Ariëlle de Ruijter en Jeroen Büchli van Kenniscentrum 
KJP 
Jeroen vertelt over initiatieven en het open gedeelte dat uit het veld komt. Afgevraagd 
kan worden waarom Bloggen nodig is. Bijv. omdat de beleidsmakers en burgers niet zien 
wat de kinderpsychiater doet, dat de kinderpsychiatrie in sneltreinvaart vernieuwt en dat 
Nederland internationaal schittert als kinderpsychiatrisch onderzoeksland. 
 
De kennisblogs heeft 20.000 unieke bezoekers. De blogger schrijft als 1e de conclusie, 
daarna de uitwerking, ondersteunende details en als laatste de achtergrondinformatie.  
 
Jeroen tipt om korte alinea’s te schrijven. Geen passief taalgebruik, geen lijdende vorm 
en geen lange zinnen en probeer jargon te vermijden. Een blog bevat minder dan 800 
woorden. Een blog kan ondersteund worden met een twitterbericht. Een blog is te 
vergelijken met een online-column.  
 
F-ACT Jeugd moet naar buiten komen, de term moet helder zijn, het platform mag ook 
naar voren komen. Als een blog over schoolverzuimers geschreven wordt gebruik F-ACT 
Jeugd er dan ook in. Leuke verhaaltjes over casussen vanuit de zorg kunnen in een blog 
worden vermeld.  
 
Theo Schut van Spirit gaat als eerste binnen 1 maand vanuit de praktijkervaring een blog 
(laten) schrijven en sturen aan Jeroen. Er kan leuk over een cliënt worden verteld. Arien 
Storm zorgt als 2e voor een blog (binnen de zomer) vanuit Accare en Harry Kat verzorgt 
het 3e blog vanuit Idris. Tussendoor mag natuurlijk iedereen een blog aan Jeroen mailen 
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met een leuke praktijkervaring waarin F-ACT Jeugd wordt benadrukt. Ook Erik van 
Dongen van Lucertis kan uit praktijkervaring een leuke blog schrijven. 
 
Het mailadres van Jeroen is: j.buchli@kenniscentrum-kjp.nl 
 
De blog-presentatie wordt enthousiast ontvangen. Jeroen mailt deze naar Karin die het 
verspreidt onder de Platform F-ACT Jeugd leden. Naschrift: Blog-presentatie is 21/6 
verspreid. 
 
3. Praten over/met Kenniscentrum KJP en de samenwerking 
FACT-Jeugd kan een eigenstandige plek krijgen op de site van het Kenniscentrum.  
De site moet worden gevuld met kennisinitiatieven vanuit FACT Jeugd ook voor de 
gemeente. Op de site van het Kenniscentrum KJP moet een pagina staan waar we voor 
staan en die 4 x per jaar – aan de hand van het agenderen van het onderwerp op de 
vergadering – wordt aangepast. 
Bedacht wordt dat het artikel van Nynke en Arien op de site kan, ingeklemd in blokjes. 
Jeroen kan dit al plaatsen.  
 
Afgesproken wordt dat de informatie voor op de site bij Karin wordt aangeleverd die het 
doorstuurt aan Jeroen. Ook graag een onderwerp wat bij de gemeente hoort. 
 
Ariëlle de Ruijter dankt voor de uitnodiging en vindt dat de 3 afgesproken onderwerpen 
nu goed besproken zijn. Jan van Schilt dankt Ariëlle en Jeroen voor hun enthousiaste en 
boeiende uitleg en het bespreken van de punten.  
 
4. Naar aanleiding van verslag 7 maart 2014  
Tekstueel  
Punt 2 bij het voorstellen van Kees Bastiaanse. Er staat foutief LVB en Lijn 5 doen ook 
mee, dit moet zijn LVB/Lijn5 en jeugdzorg. LVB en Lijn5 is gelijk namelijk. 
Punt 8 de rondvraag van Mieke Verschure staat volgens Theo Schut niet goed vermeld. 
Dit moet zijn: "Mieke Verschure geeft aan dat de Koppeling, waarin de Bascule en Spirit 
samenwerken, een nieuwe manier van werken willen ontwikkelen. Men wil meer 
ambulant (FACT-achtig) gaan werken. Er worden alternatieven overwogen zoals een 
enkelband." Dit wordt aangepast. 
De notulen zijn hierbij vastgesteld, met dank aan de notuliste. 
Naar aanleiding van 
Actielijst 
Mbt de A4 voor de gemeenten heeft Nellieke samen met communicatie-afdeling GGZ 
NHN een heel mooie Infographic gemaakt en deze is zeer positief ontvangen. De 
verschillende organisaties kijken nu zelf nog of ze aanvullingen hebben en Karin 
verzamelt die reacties. Het zou een prachtig resultaat zijn als er één algemene Fact 
jeugd infographic kan komen. Ook is een algemene versie mooi zodat deze voor 
congressen gebruikt kan worden en naar NJI, KJP wordt gestuurd. 
 
De andere op- en aanmerkingen worden in bijgevoegde actielijst verwerkt. 
 
5. Diverse korte bespreekpunten 
a. Stand van zaken F-ACT Onderzoek + tijdspad bespreken (zie bijlage) 
In het verslag van het ‘werkdocument effectenonderzoek FACT Jeugd’ staat genoteerd 
dat er een werkgroep komt en een klankbordgroep. Binnenkort komt er ook een vacature 
voor het promotie-onderzoek. 6 organisaties vallende onder het Platform F-ACT Jeugd 
heeft ‘ja’ gezegd en er is 1 twijfelende organisatie en 5 organisaties die ‘nee’ hebben 
gezegd.  
Momenteel is het van belang dat ook duidelijk wordt hoe vaak welke vragenlijst wordt 
afgenomen, zodat helder is wat precies wordt onderzocht. Dit wordt door promotor 
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Rutger Engels en co-promotoren Daan Creemers, Nynke Frieswijk en Hans Kroon 
uitgewerkt.  
b. Overzicht per provincie per 12/6/14 (zie bijlage) 
Dit overzicht wordt elk kwartaal volgens aanvullingen/wijzigingen aangepast. Een ieder  
wordt verzocht deze aan Karin Bonouvrie door te blijven geven. 
c. F-ACT Jeugd Verdienmodel 
Arien Storm en Nellieke de Koning hebben een uitgebreide mail opgezet en verstuurd 
naar Frits Bovenberg en Daan Creemers voor respons. Maar ivm hoge werkdruk nog 
geen reactie/uitbreiding van de mail gekregen. Karin vraagt bij Frits na wat stand van 
zaken is. Naschrift: heeft 22/6 om svz gevraagd. 
d. Svz Scholing 
Team van Accare start in juli. Alfred kijkt mee. Is een team die uit verschillende 
organisaties bestaat. Belangrijk is: manieren van vergaderen, tips & trucs mbt registratie, 
in veel provincie is multicultureel ontwikkeld zijn van belang voor de jeugd.  
Ervaren teams willen ook scholing, maar geen basisscholing. Alfred en Arien willen dit 
ook graag, gaan inventariseren  wat er aan opleidingswensen zijn. Bijv. 
coachingsgroepjes opstellen. Of een teamleidersbijeenkomst combineren met iets voor 
psychiaters. Arien en Alfred komen er op terug. 
e. A4 aan gemeente mbt F-ACT Jeugd 
De A4 voor de gemeente is een prachtige infographic die door communicatie-afdeling 
van GGZ NHN gecreëerd is. Het verzoek is nu dat alle leden met hun com.afdelingen 
gaan bekijken of er evt. aanvullingen nodig zijn om er 1 F-ACT Jeugd infographic van te 
maken. Karin stuurt de Infographic door naar iedereen en verzoekt om reacties. Reacties 
dienen aan Karin gemaild te worden. 
 
Later als deze gereed is gemaakt door com.afdeling GGZ NHN kan deze naar 
Kenniscentrum KJP, ook leuk om voor een congres te gebruiken. Een algemene versie 
kan gemaakt worden voor NJI, KJP, congressen etc. 
f. Rondvraag 
Arien meldt dat zij drie audits heeft gehad die positief verlopen zijn maar dat opgevallen 
is dat de auditoren vaak volwassen FACT teams gewend zijn en veelal auditeren op die 
manier. Was opvallend, had jeugd moeten zijn. Straks bij agendapunt 7 als CCAF 
aanwezig is bespreken. 
Jan van Schilt geeft aan dat Lucertis en Parnassia zichzelf hebben aangemeld voor evt. 
kandidaat voor het organiseren van het Landelijk F-ACT Congres 2015. Jan wil dan F-
ACT Jeugd extra op de kaart zetten en ook LVB.  
 
6. Transitie en transformatie Jeugdhulp  
Theo Schut geeft aan dat het nadeel van de transitie is dat 1 fte per team nu over 6/8 
gemeentes wordt verdeeld. De financiering hierover is erg moeilijk. Het verschil tussen 
basiszorg en specialistische zorg moet duidelijk zijn.  
In Rotterdam is het na de verkiezingen spannend met jeugdzorg en factteams. Fact is 
geen bindende factor meer.  
Alfred Volkers geeft veel trainingen aan wijkteams en merkt dat er grenzen zitten aan wat 
verantwoord is. Geconcludeerd wordt dat er ook veel brugfuncties voor wijkteams en 
klinieken zijn.  
In 2015 wordt grote crisis verwacht. Dit hangt per regio af. De ene gemeente kijkt erg 
naar budget, de andere juist niet. FACT is geen dure zorg ondanks dat men dit soms 
denkt/verwacht. FACT-team is tov klinieken een beweging naar voren.  
Het platform vindt dat er over ervaringen geblogd moet worden mbt alle casuïstieken, dit 
is de kracht van het samenwerken. 
De vinger-aan-de-pols-contacten moeten echt aan wijkteams teruggeven – afschalen – 
uitstroom. 
 
Opgemerkt wordt dat ‘ambulantisering’ nog aan de Infographic kan worden toegevoegd. 
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7. CCAF – Margret Overdijk en Rob Jaspers 
Aan het CCAF wordt gevraagd wat de normale procedure is mbt updaten, om de facts 
eens in de zoveel jaar aan te passen.  
CCAF verklaart dat de kwaliteitscommissie is opgesteld om als procedure de schalen te 
beoordelen en hoe te bepalen om de schaal te evalueren.  
De Modelbeschrijving is reeds ontwikkeld door Platform F-ACT Jeugd.  
CCAF geeft aan uiteindelijk in een verder stadium eigenaar te willen zijn van deze 
schaal.  
Arien Storm geeft aan dat er tijdens het certificeren bij Accare, waar inderdaad haast in 
de procedure zit, minder oog is voor kind en jeugd, maar er meer volgens de ‘volwassen’ 
schaal is geauditeerd. De proefaudits zijn gedaan vanuit de focusgroep.  
 
Het CCAF geeft aan de planning te hebben om in het najaar van 2014 een training te 
starten voor jeugd certificering waar het Platform FACT Jeugd extra bij betrokken wordt. 
Hierdoor zal er bij de volgende schaal veel meer doorgrond zijn van de te maken keuzes.  
Het CCAF vraagt of de schaal een validatie-onderzoek heeft, omdat dit niet het geval is 
zal dit meegenomen worden in de 1e fase van het onderzoek van de promovendus. 
Gaat niet alleen over auditoren, maar ook over inhoud, iemand uit focusgroep kan dit 
doen. 
 
In juni 2015 komt het CCAF en het Platform FACT Jeugd weer bij elkaar voor informatie 
vanuit feedback CCAF, feedback Platform en daarna hoe de procedure van de schaal 
zal gaan. Het CCAF wil het laagdrempelig houden en het daarna bekijken, het CCAF  wil 
er ook in investeren. Het Platform evalueert e.e.a. voor juni 2015 in een vergadering. 
 
8. Volgende vergadering en afsluiting 
De volgende vergadering vindt plaats op vrijdag 5 september om 14.00 uur in het 
Trimbosinstituut. Reeds gevonden agendapunten zijn: ‘inkoop-ervaringen tot je 
factjeugdteams’ en ‘evaluatie over het bloggen’. 
De voorzitter sluit de vergadering om 16.05 uur om het overleg met Arien Storm en 
Marget Overdijk en Rob Jaspers te starten over de Jeugdcertificering.  
 
 
 Acties 

 
 Wie 

1. Zelfredzaamheidmatrix. Thema gebruiken voor 
toekomstige thema-/teamleidersbijeenkomst 
door organisatie die ervaring hiermee heeft. 

2015 Alfred, Karin  

2. De A4 voor de gemeente is een prachtige 
infographic die door communicatie-afdeling van 
GGZ NHN gecreëerd is. Alle leden gaan met 
hun com.afdelingen bekijken of er aanvullingen 
zijn om er 1 F-ACT Jeugd infographic van te 
maken. Aanvullingen aan Karin mailen.  
 
 
Later als deze gereed is gemaakt door 
com.afdeling GGZ NHN kan deze naar 
Kenniscentrum KJP, ook leuk om voor een 
congres te gebruiken. Een algemene versie kan 
gemaakt worden voor NJI, KJP etc. 

+ toevoegen 
ambulantisering in 
de Infographic 

allen met 
com.afdelinge
n 
 

3. Artikel kind en adolescent van Nynke en Arien 
aan Daan sturen zodat Daan het aan hoogleraar 
Jan Janssen kan mailen. 7/3: Arien vraagt stand 

Navragen + artikel 
aan Jeroen Buchli 
sturen voor site. 

Arien 
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van zaken na bij Nynke 
4 Transitie vorm geven vanuit F-aCT Jeugd. Peter 

Dijkshoorn van Accare benaderen ivm zijn 
ingang bij VNG.  

Arien vraagt na en 
laat het Jan weten 

Arien 

5 Verdienmodel + concrete bedragen opzetten. 
Nellieke en Arien hebben uitgebreide mail 
opgezet voor Daan en Frits maar ivm drukte nog 
geen respons. Karin gaat het bij Frits na. 

Karin heeft mail 
uitgezet 22/6. 

Frits 

6 Vast agendapunt: overzicht F-ACT Jeugd teams 
per provincie 

5/9 agenderen Karin 

7 Vast agendapunt: stand van zaken transitie 5/9 agenderen Karin 
8 Stand van zaken scholing. Team van Accare – 

bestaande uit div organisaties -start in juli. Alfred 
kijkt mee.  
 
Ervaren teams willen ook scholing, maar geen 
basisscholing. Alfred en Arien willen dit ook 
graag, gaan inventariseren  wat er aan 
opleidingswensen er zijn. Bijv. 
coachingsgroepjes opstellen. Of een 
teamleidersbijeenkomst combineren met iets 
voor psychiaters. 

Coachingsgroepje
s opstellen voor 
ervaren teams. 
 
 
 
Een 
teamleidersbijeen
komst faciliteren 
voor leermoment 
voor psychiaters. 

Alfred/Arien 

9 Bloggen:  
Spirit/Theo van Schut gaat 1e blog voor 20/7 
schrijven. Deze zomer schrijft Accare/Arien een 
blog, daarna Harry Kat/Idris en ook Erik van 
Dongen/Lucertis kan een leuke praktijkervaring 
+ daarin FACT Jeugd vermelden aan Jeroen 
Buchli sturen. 

 Spirit, Accare, 
Idris en 
Lucertis + 
anderen 

10 ‘Evaluatie bloggen’ agenderen 5/9 5/9 Karin 
11 Najaar 2014 heeft CCAF in de planning om 

training jeugdaudits te houden en Platform 
FACT Jeugd erbij te betrekken, punt agenderen 
5/9 

Stand van zaken? Karin 

12 Bespreken ccaf/platform f-act jeugd adhv punt 7. Maart/april 2015 
ivm ‘evaluatie juni 
2015’ 

Karin 

13 Agenderen: inkoopervaringen tot je 
factjeugdteams 

5/9 Karin 

 
 
 

 


